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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Fussunk akkor neki újra a diplomata útlevél ügynek, 
de kérem, hogy ezúttal olyan válaszoljon, aki érti a kérdést és ismeri a vonatkozó törvényt!" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  ön  államtitkára  a  „nagy  visszavágások  mesterének”  képzeli  magát,  de  csak  arról  tett
tanúbizonyságot, hogy nincs tisztában a saját területét szabályozó törvényekkel, ami persze nem
egyedi  az önök kormányzása esetében.  Történt  ugyanis,  hogy a K/5218. számú írásbeli  választ
igénylő kérdésemre, amelyben azt szerettem volna megtudni, hogy az ön javaslatára hány személy
kapott diplomata útlevelet, a következőt válaszolta:

„A diplomata útlevél kiállítását a külgazdasági és külügyminiszter nem javasolja, hanem 
jóváhagyja. Abban pedig semmi különleges nincs, hogy nem diplomata személy rendelkezik ilyen 
útlevéllel. Ön sem diplomata, mégis van diplomata útlevele.„

 

Most tekintsünk el attól a ténytől, hogy az ön válaszoló államtitkára tényleg minden, csak nem
diplomata,  de  nyilván  nem  ezért  van  diplomata  útlevele,  hanem  azért,  mert  a  törvény  így
rendelkezik.  Orbán  Viktor,  Kövér  László  és  Novák  Katalin  sem  diplomaták,  mindazonáltal  a
törvény erejénél fogva rendelkeznek diplomata útlevéllel, ahogyan az országgyűlési képviselők, így
az ellenzéki képviselők is. Ugyanakkor jelezni szeretném Önnek, hogy sehol nem találtam meg azt
a törvényben, hogy a Nemzeti Sport főszerkesztőjének járna ilyen dokumentum. Ebből következik,
hogy valakinek javasolnia kellett, hogy az illető kapjon diplomata útlevelet.

Az eredeti  kérdésem arra  irányult,  hogy ön mint  külügyminiszter  kik  esetében javasolta  olyan
személyek diplomata útlevéllel történő ellátást, akiknek a törvény alapján nem jár automatikusan
ilyen  dokumentum.  Láthatóan  államtitkára  nem  értette  meg  a  kérdést,  ezért  kérem  Önt,  hogy
jelöljön  ki  olyan  személyt  a  minisztériumban  válaszadásra,  aki  értelmezni  tud  egy  képviselői



kérdést. Ez nyilvánvalóan nem Magyar Levente államtitkár.

Most, hogy minden részletet tisztáztam önöknek, remélem tájékoztatja Magyar Leventét arról is,
hogy mit jelent a törvény erejénél fogva, és mi a különbség egy országgyűlési képviselő és egy
„foci” nagyköveti státusz között.

 

Kérdezem Önt:

1.  Hány olyan személy kapott  diplomata útlevelet,  akinek az ilyen útlevéllel  történő ellátását  -
rendkívül indokolt eset miatt - a miniszterelnök javasolta?

2.  Hány olyan személy kapott  diplomata útlevelet,  akinek az ilyen útlevéllel  történő ellátását  -
rendkívül indokolt eset miatt - Ön javasolta?

3.  Hány olyan személy kapott  diplomata útlevelet,  akinek az ilyen útlevéllel  történő ellátását  -
rendkívül indokolt eset miatt - más kormánytagok javasolták?

 

Budapest, 2023. október 4.
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